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Ældrerådet 

   

 

Referat af møde 

Torsdag den 27. februar 2020 kl. 09:00 - 13:00 Omsorgscenteret Solgården, 

M.P. Jensens vej 4, 3550 Slangerup   
 

MØDEDELTAGERE  

Formand: Lissi Gyldendahl 

Næstformand: Arne Christensen 

Kasserer: Jørgen Hansen 

Sekretær: Vibeke Davids Hansen 

Vicki Hansen 

Karsten Roed 

Christian Heiberg 

Søren Holmgaard 

Jimmy Sarvad 

Lise-Lotte Tøttrup (sekretær / referent) 

 

 

 Referat 
Sag nr. 1  Godkendelse af dagsorden og referat fra den 30. januar 2020 

Mødeleder Arne Christensen. 

Dagsorden og referat blev godkendt uden bemærkninger. 

 

Sag nr. 2  Orientering fra kommunen (ca. kl. 9:15 – 10:00) 

V/Marianne Broby, leder af omsorgscenteret Solgården og Tolleruphøj. 

 

Marianne takkede for invitationen og fortalte kort om omsorgscenteret 

Solgården, der på nuværende tidspunkt havde 47 beboere. 

 

Centeret havde i alt 46 boliger heraf var 3 boliger til ægtepar. 

14 boliger var indrettet til demensboliger. 

 

Omsorgscenteret ligger centralt i Slangerup og gør meget brug af 

lokalsamfundet.  

Der var ofte besøg af børn fra lokale institutioner. Ved Snake City festival var 

der koncert på centeret, og Ældresagen holder spisedage på centeret, hvilket 

er meget populært. 

Det var desværre ikke muligt i hverdagene at have borgere udefra til spisning 

på centeret, da der ikke var nogen egentlig cafedrift. 

Marianne orienterede om, at der var normeret med 1 stilling til kostfaglig 

medarbejder til hvert center. 

 

Marianne orienterede om vigtigheden af, at der var en god balance i 

aktiviteterne mellem de stærke og svage beboere. 
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Faste aktiviteter på centret med borgere udefra var vanskeligt at afholde, idet 

pladsen ikke var til det.  

Træningssalen var desværre kun til rådighed for centeret en gang om ugen. 

Marianne orienterede om, at aktiviteter med gæster udefra giver et ”friskt 

pust”.  

 

Marianne orienterede også om, at der én gang årligt afholdes markedsdag. På 

denne dag var der mange lokale sponsorer. 

 

Ældrerådet spurgte ind til, om det var vanskeligt at rekruttere personale. 

Marianne orienterede om, at alle stillinger på nuværende tidspunkt var besat. 

Rekruttering var efter Mariannes mening ikke vanskeligt for tiden. 

 

Ældrerådet spurgte, om ikke det gav udfordringer at være leder på to 

forskellige matrikler. 

Marianne syntes ikke, det var noget problem, der var trods alt kun var 8 km. 

mellem centrene. 

Marianne orienterede om, at hun havde et utroligt godt ledelsesteam, der 

fungerede godt, når hun ikke var til stede. 

  

Ældrerådet spurgte ind til, om der var noget nyt omkring brandsikring i forhold 

til hændelsen, der havde været på omsorgscenteret Tolleruphøj. 

Marianne orienterede om, at der på centrene blev taget alle de forholdsregler, 

der var mulige.  

Der var en dialog omkring brandsikringen.   

 

Efter dialogen med Marianne Broby blev Ældrerådet vist rundt på centeret. 

Først i demensafsnittet ”Egen”, hvor Julie viste rundt og fortalte om 

afdelingen. 

Derefter var Ældrerådet rundt i det øvrige center, hvor Susanne viste rundt og 

fortalte om aktiviteterne der. 

  

Sag nr. 3  Orientering fra formand 

v/ Lissi Gyldendahl 

Oplæg var udsendt til Ældrerådet den 22. februar 2020.  

 

Orienteringspunkterne omhandlede: 

1. Møde i Nordgruppen 

2. Møde og repræsentantskabsmøde i regionsældrerådet 

3. En borgerhenvendelse om samarbejde med handicap 

pårørendegruppe 

4. Seminar for Ældrerådet 

5. Deltagelse af Tina Tving Stauning på møde i april 

6. Manglende tilbagemelding fra Tobias Weische vedrørende mødedato 

7. Bankskifte 

 

Punkterne blev yderligere kommenteret af Lissi. 
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Der var en dialog omkring punkt 3 vedrørende ”en borgerhenvendelse”. 

Ældrerådet besluttede, at de ikke ville indgå i samarbejde med handicap 

pårørendegruppe. 

 

Under punkt 5 var Ældrerådet enige om at takke ja til, at Tina Tving Stauning 

ville deltage på mødet i april 

 

Lissi havde udsendt forslag til pressemeddelelse til Ældrerådet. 

Der var en dialog omkring indholdet af denne, og det blev besluttet, at de fra 

Ældrerådet, der havde mulighed for det efter mødet, skulle arbejde videre 

med indholdet. 

 

Sag nr. 4  Sager til høring 

Velfærdsudvalget 

Social- og sundhedsudvalget 

Oplæg, der var udsendt til Ældrerådet den 25. februar 2020, blev 

gennemgået. 

Høringssvarene blev sendt til Karin Pedersen. 

 

Sag nr. 5  Økonomi  

v/ Jørgen Hansen 

Jørgen orienterede om, at der var foretaget bankskifte fra Nordea til 

Arbejdernes Landsbank. 

 

Jørgen ville gerne bede om henvendelser fra medlemmerne omkring udlæg og 

bilag på mail. 

 

Administrationen var underrettet om bankskiftet. 

Der var den 17. februar 2020, fremsendt udbetaling af kommunalt tilskud på 

83.000 kr. til Ældrerådet. 

Jørgen orienterer om, at beløbet endnu ikke kunne ses på Ældrerådets konto. 

Administrationen ville følge op på dette. 

 

Sag nr. 6  Indstik til Ældrerådets brochure  

Administrationen havde udfærdiget et oplæg til indstik //:se vedlagte bilag.  

Ældrerådet ville dog gerne have mailadresser på. 

Der ville blive udarbejdet et nyt oplæg fra administrationen, der efterfølgende 

sendes til Ældrerådet til godkendelse. 

 

Der skal bruges 800 kopier af indstik. 

Administrationen ville undersøge muligheden for at tage kopi. 

 

Ældrerådet har godkendt, at billederne kan bruges til legimitationskort. 
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Sag nr. 7  Orientering fra ad-hoc grupper 

• Forretningsorden (Lissi, Arne og Jørgen) 
Der var arrangeret møde den 2. marts 2020 

 

• Årsberetning (Lissi og Vicki) 
Det forventes, at der ville ligge et oplæg til Ældrerådets næste møde. 

Der var en dialog omkring indholdet, og hvor meget årsberetningen 

skulle indeholde. 
 

Sag nr. 8  Årshjul 

Revideret årshjul var fremsendt til Ældrerådet den 25. februar 2020.  

//:se vedlagte bilag 

 

Der var i årshjulet indsat forslag til emner til dialogmødet. 

 

Der var en dialog om emnerne og følgende emner indgik i en dialog: 

• Vederlagsfri genoptræning- hvem har ansvaret? 

• Tidsperspektivet i Visitationen – hvor lang tid må der gå fra behov 

opstår til visitationsbesøget  

• Specialsygeplejersker- dækning om natten 

• Velfærdsteknologi 

• Plejehjemspladser 

 

Der var en dialog omkring boliger og behovet for boliger til ældre. 

Det var vanskeligt for ældre at få en billig bolig. 

Ældrerådet havde et ønske om en opgørelse over, hvor stort behovet for 

boliger var.  

Dialogen gik dog på, at det var vanskeligt at få sådan en opgørelse, idet 

borgerne ofte var skrevet op i flere boligselskaber. 

 

Ældrerådet havde et ønske om en opgørelse fra kommunen over, hvor mange 

i kommunen, der var visiteret til ældrebolig. 

 

Sag nr. 9  Borgermøde den 21. april 2020.  

Orientering fra ad-hoc gruppen vedr. Borgermødet 21. april 2020. 

 

Der var oprettet en mailadresse til brug for tilmeldinger til borgermødet, 

adressen er: aeldrefrs@outlook.dk 

 

Der ville komme annonce i avisen i uge 15. 

 

Søren, Christian og Arne var i styregruppen. 

Forløbet kører planmæssigt. Der afholdes møde igen den 4. marts 2020 

Hans Andersen har tilkendegivet at deltage på mødet. 

 

Der ville blive lavet en fordeling af arbejdsopgaver. 

 

 

 

 

mailto:aeldrefrs@outlook.dk
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Sag nr. 10  Møder som Ældrerådets medlemmer har deltaget i siden sidst 

Temamøde den 24. februar 2020, hvor Christian, Søren, Jimmy, Arne og Lissi 

havde deltaget 

Der var på mødet et godt foredrag, hvilket Søren orienterede om. 

Indlægget blev kaldt ”Klassens time”. Vicky Holst, fra Egedal var 

oplægsholder. 

 

Ældrerådet havde en dialog om, at det kunne være en god idé at udarbejde 

og sende spørgsmål til den embedsmand fra kommunen, der skulle deltage på 

Ældrerådsmødet. 

Ældrerådet var enige om, at det ville være godt med spørgsmål stillet til 

administrationen før møderne. 

 

Der havde været møde i pressegruppen den 18. februar 2020, hvor Arne og 

Lissi havde deltaget. 

 

Karsten havde været til møde på Nordhøj og orienterede om, at der den 1. 

april 2020 skulle afholdes beboer-pårørende møde. 

 

Lissi orienterede om et lignede møde, der skulle afholdes på De Tre Ege den 

25. marts 2020.  

 

Sag nr. 11  Orientering fra fagudvalg 

Kultur- og Fritidsudvalget v/ Vibeke. 

Ingen dagsorden endnu. 

Vibeke orienterede om åbning af Jægerspris bibliotek. 

Lundebjerggård skulle holde jubilæum den 1. marts 2020, hertil skulle Vibeke 

købe en gave fra Ældrerådet og medbringe. 

 

Der skulle afholdes valg til brugerråd Lundebjerggård den 25. marts 2020.  

 

Vibeke var anmodet om at stille op til Elværksbestyrelsen, hvilket hun havde 

takket ja til. 

 

Plan- og Miljøudvalget v/ Arne og Søren 

Vinge følges nøje. 

Domea har fået tilladelse til byggeri i Vinge. 

 

Teknisk udvalg v/ Christian og Søren 

Ikke noget nyt 

 

Sag nr. 12  Ældrerådets info. til lokalavisen 

V/ Vibeke 

Der skulle orienteres om Borgermøde den 21. april 2020.  

Vibeke ville udfærdige et oplæg, der sendes til administrationen til videre 

formidling. 
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Sag nr. 13  Eventuelt 

Lissi havde sendt en mail til Helle Hagemann Olsen omkring sagsgangen for 

Ældrerådets referater.  

Ældrerådet ønskede en tilbagemelding omkring den fortsatte proces. 

 

Christian kommenterede at mail og henvendelser til kommunen og andre, der 

sendes på Ældrerådets vegne burde høres i Ældrerådet før udsendelse. 

Lissi mente ikke, at administrative opgaver skulle høres i Ældrerådet, og mente 

at sådanne opgaver sorterede under hende som formand. 

Søren kommenterede, at formanden havde retten til at henvende sig til 

kommunen. 

Der var en dialog omkring processen. 

 

Arne orienterede om, at han på Ældrerådets næste møde ville have en sag på 

omkring navnet ”Ældrerådet”. Arne havde et ønske om at ændre navnet til 

”Seniorrådet”.  

Arne mente, at et navneskifte skulle overvejes og ønskede en holdning fra 

medlemmerne. 

Arne orienterede om en stigende tendens i kommunerne til, at navnet blev 

ændret fra Ældreråd til Seniorråd. På nuværende tidspunkt havde 35 

kommuner i Danmark et Seniorråd øvrige kommuner havde Ældreråd. 

 

Vibeke orienterede om en borgersag. 

En ældre borger der var kommet akut på skadestuen, var efter undersøgelsen, 

der var afsluttet kl. 3 om natten, bedt om at tage hjem. Borgeren var ikke 

indskrevet/indlagt. 

Ældrerådet havde en dialog omkring denne henvendelse. 

 

Ældrerådet havde en dialog omkring valgprocedure. Denne skal igangsættes, 

og der skulle nedsættes en arbejdsgruppe til udarbejdelse af oplæg. 

Dette tages op på næste møde. 

 

Arne og Søren arbejdede videre med at arrangere frokost til Ældrerådet den 

31. marts 2020 kl. 12:00 efter dialogmødet med Velfærdsudvalget.  

 

Arne spurgte ind til brugen af IPads i Ældrerådet. Det blev konstateret, at 

Cristian havde udfordringer med brugen af den. Christian havde svært ved at 

få synkroniseret computer og iPad. Christian blev opfordret til at tage kontakt 

til en professionel, der kunne hjælpe med opsætning. Ældrerådet godkendte, 

at der kunne bruges et mindre beløb til opgaven. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

7/7 

 Referat 
 

Sag nr. 14  Næste møde 

Ordinært møde i Ældrerådet afholdes den 26. marts 2020, kl. 9:00 på 

Omsorgscenteret De Tre Ege, Parkvej 2, 3630 Jægerspris.  

 

Mødeleder ved ordinære møder i 2020 fremgår af nedenstående tabel. 

Dato Mødeleder 

 9. januar Lissi 

 30. januar Vibeke 

27. februar Arne 

 26. marts Christian 

 30. april Vicki 

 28. maj Søren 

 6. august Jørgen 

 3. september Jimmy 

 1. oktober Karsten 

 29. oktober Lissi 

26. november Vibeke 
 

 


